
 PROTOKÓŁ Nr 20/2020

z posiedzenia Komisji  Kultury,  Oświaty i Zdrowia,  Komisji  Budżetu, Rolnictwa
i Rozwoju Gospodarczego i Komisji  Rewizyjnej Rady Gminy

odbytego w dniu  26 maja 2020 r.  w świetlicy wiejskiej  we Frygnowie 

Posiedzenie rozpoczęto godz. 15 0 0  -  zakończono godz. 16 4 5 .
Przewodniczyła:  Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –
Małgorzata Kamińska

Obecni Radni Gminy Grunwald:
1. Ryszard Bala,
2. Halina Gutowska,
3. Małgorzata Kamińska,
4. Adam Królikowski,
5. Arkadiusz Piasecki. 
6. Sławomir Matuszewski,
7. Zbigniew Napłoszek,
8. Dariusz Nowicki,
9. Iwona Stanka,
10. Piotr Szewczak,
11. Ewa Ziejewska,
12. Krystyna Zwalińska.

Nieobecni Radni Gminy Grunwald:
 1.Cecylia Lecewicz-Husar,
 2. Ewa Bawolska,
 3. Jerzy Sawicki,

Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
   1. Adam Szczepkowski - Wójt Gminy 
   2. Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy
   3. Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy

    
   
Ad  pkt.  1  i  2.  Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –  pani
Małgorzata  Kamińska–   dokonała  otwarcia  posiedzenia  komisji,  stwierdziła
prawomocność obrad oraz przedstawiła projekt porządku obrad.
Sekretarz  Gminy  Grunwald-  pan  Jan  Sokołowski-  poprosił  o  dołączenie  do
porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie   wyrażenia  zgody  na  sprzedaż
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nieruchomości  niezabudowanych  działek  39/4,  39/5,  39/6,  39/7  i  części  działek
39/11, 39/13 i 39/12 obręb Gierzwałd w trybie przetargu nieograniczonego

Radni jednogłośnie  w głosowaniu jawnym wyrazil i zgodę na dołączeniu punktu
do porządku obrad.

Porządek  obrad  Komisji  został  przyjęty  w  głosowaniu  jawnym  –  12  głosami  za,
przeciwnych nie było, wstrzymujących się nie było.

1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2.  Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z połączonych posiedzeń komisji:
3.1 Protokół nr 17/2020 z dnia 23 kwietnia 2020 r.
3.2 Protokół nr 18/2020 z dnia 4 maja 2020 r.
4. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą Sesję Rady Gminy Grunwald: 
4.1  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2020 – 2032;
4.2  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok;
4.3   w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Gminy
Grunwald
4.4 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia na powierzenie Gminie Grunwald  w 2020 roku
zadań  zleconych  z  zakresu  administracji  rządowej,  dotyczących  obowiązku  utrzymania   grobów    i
cmentarzy wojennych

4.5  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zabytkami Gminy Grunwald 2020-2023
4.6  w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury
4.7 w sprawie opłaty targowej;
4.8  w  sprawie   wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych
działek  39/4,  39/5,  39/6,  39/7  i  części  działek  39/11,  39/13  i  39/12  obręb
Gierzwałd w trybie przetargu nieograniczonego  
5. Wolne wnioski i zapytania.
6. Zamknięcie obrad.
Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 3 
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  kolejny  punkt  to
przyjecie protokołów z połączonych posiedzeń komisji.  

3.1  Protokół  nr  17/2020  z  dnia  23  kwietnia  2020  r.  -  wspólne  posiedzenie
komisji – przyjęto w głosowaniu jawnym jednogłośnie.

3.2  Protokół  nr  18/2020  z  dnia  4  maja  2020  r.  -  wspólne  posiedzenie  komisji  –
przyjęto w głosowaniu jawnym jednogłośnie.

Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 4 
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Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  kolejny  punkt  to
zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą Sesję Rady Gminy Grunwald.  

4.1       w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata
2020 – 2032.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  przedstawiła  projekt  uchwały.  W
związku  z  dokonaniem  zmian  w  budżecie  Gminy  Grunwald  polegających  na
zmniejszeniu  planów  dochodów  o  kwotę  1  008  543,31  oraz  zmniejszeniu  planu
wydatków  o  kwotę  943  794,55  dokonuje  się  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie
Finansowej. Dodano  załącznik  Nr  2  –wykaz  wydatków na  przedsięwzięcia.  Pełen
zakres zmian obrazują załączniki nr 1 i  2 do niniejszej uchwały  
Radni uwag nie zgłosili.

4.2        w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  dokonano  zmniejszenia  w  planie
dochodów  na  łączną  kwotę  1008543,31zł  oraz  zmniejszenia  planu  wydatków  na
łączną kwotę 943794,55zł.  Dokonano podziału na etapy programu telemetrii  sieci
wodociągowej  i  zmniejszono  wkład  własny.  Został  dodany  grand  na  konsultacje
społeczne  w  100%  dofinansowany  oraz  wkład  własny  do  programu  Senior  plus.
Zmieniono zapis w załączniku nr 7 nie określając celowości dofinansowania.
Radny  -  pan  Ryszard  Bala-  zapytał  o  projekt  w  dziale  rolnictwo  w  sprawie
cyfrowej  obsługi  urządzeń  wodnokanalizacyjnych,  na  jakim  etapie  jest  ten
projekt realizowany i jakie poczyniono działania.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  podpisana  jest
umowa.
Radny - pan Ryszard Bala- zapytał czy dotyczy to kwoty 40 tys.  zł.
Skarbnik Gminy- pani Sylwia Kierebińska- potwierdziła.
Radny -  pan Ryszard Bala-  przypomniał,  że  radni  w głosowaniu  podjęli  decyzję
o wycofaniu się z tego projektu.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  oświadczyła,  że  radni
zadecydowali  o  wycofaniu  się  z  telemetrii  na  rzecz  liczników  i  wodomierzy,
zapytała dlaczego projekt ten jest nadal wpisany.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-   przypomniała,  że  radni  na  komisji
zdecydowali  o  wykreśleniu  ale  na  sesji  uchwała  nie  została  podjęta  więc
zastosowała zmiany sprzed komisji.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  czy  w  takim
razie radni ponownie muszą głosować za wykreśleniem tego projektu. 
Radny  -  pan  Ryszard  Bala  –  oznajmił,  że  dyskutując  na  komisji  radni  dają
sygnał organowi wykonawczemu jakie są oczekiwania w zmianach budżetu. Radni
wypowiedzieli  się  wielokrotnie  a  w  budżecie  nadal  nie  jest  to  uwzględniane,
zapytał  czy  konflikt  między  władzą  uchwałodawczą  a  wykonawczą  ma  być
jeszcze większy.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  oświadczyła,  że  w
poprzednim  projekcie  w  zał.  nr  3  nie  było  przebudowy  drogi  w  Dylewie  a  teraz
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się znajduje.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  jest  to
fundusz sołecki.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  dodała,  że  robiąc  zmiany dokonała
poprawki,  które powinny być ujęte.  
Radny -  pan Ryszard  Bala  –  zapytał,  czy  jest  zrozumiałe  dla  wójta,  że  program
cyfrowej  obsługi  sieci  wodociągowej  ma  zostać  wykreślony  z  budżetu.  Czy
znowu  ma  być  na  sesji  nie  podjęta  uchwała  w  sprawie  budżetu  aby  dokonać
zmian.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  stwierdził,  że  nie  są  ważne
oczekiwania  radnych  a  ważne  są  oczekiwania  mieszkańców.  Projekt  jest
przemyślany  i  przyniesie  on  dodatkowe  środki  na  realizacje  inwestycj i.
Jednocześnie  porządkując  gospodarkę  wodnokanalizacyjną,  jeżeli  nie  zostanie
zaakceptowane przez  radę  to  nie  będzie  realizowane.  Przypomniał,  że  poniesione
koszty  nie  ulegają  zwrotowi  i  warto  aby  z  tego  nie  rezygnować.  Poprosił  aby
przełożyć w czasie realizację tego programu a nie zrezygnować.
Radna  -pani  Ewa  Ziejewska-  zapytała  o  stację  podnoszenia  ciśnienia  w
Dylewku,  nie  ma  żadnych  informacji.  Mieszkańcy  są  pełni  obaw  przed  suszą,
martwią  się  czy  będzie  woda.  Poprosiła  aby  w  pierwszej  kolejności  zająć  się  tą
sprawą a telemetria może poczekać. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-   oświadczył,  że  stacja
podnoszenia  wody  jest  priorytetem ale  są  procedury,  których  nie  można  ominąć.
Środki  finansowe  są  na  ten  projekt  zabezpieczone  i  nie  koliguje  z  telemetrią,
można realizować oba projekty.
Radna  -pani  Ewa  Ziejewska-  oświadczyła,  że  jeżeli  stacja  ciśnienia  powstanie
to  można  realizować  telemetrię.  Mieszkańców  interesuje  aby  była  woda  a
telemetria jest  niepotrzebna teraz.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  dlatego
prosi  o  przełożenie  w  czasie  a  nie  rezygnować.  Nie  możemy  pozwolić  sobie  na
utratę dofinansowania a jest możliwość przesunięcia w czasie. 
Radny - pan Ryszard Bala – stwierdził,  że dofinansowanie ponosi za sobą wkład
własny a  gminy nie  stać  na  takie  dodatki.  Uzasadnił  wypowiedź,  że  są  pilniejsze
wydatki  i  spłata  zadłużeń  z  lat  poprzednich.  Warto  aby  w  nowy  rok  budżetowy
wejść  z  czystym  kontem  i  z  opłaconymi  fakturami.  Przedstawiane  jest,  że
telemetria  poprawi  gospodarowanie  wodą  ale  nie  jest  to  wiarygodne,  bo  gdy  nie
będzie  likwidacji  lewych  ujęć  to  nie  przyniesie  to  efektów.  Aby  uszczelnić
pobieranie  wody  należy   poprawić  techniczne  warunki  podstawowej
infrastruktury  jaką  jest  przesył  wody  i  odbieranie  ścieków,  ewentualnie  w
przyszłości  zrealizować  projekt  telemetrii.   Stwierdził,  że  ma  podejrzenia  iż
poczynione  były  obietnice  ludziom.  Którzy  teraz  naciskają  na  realizację  tego
projektu, czas pokaże jakie są intencję i  komu zależy.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  nikt  nie
naciska  i  nie  krąży.  Poprosił  aby  radny  bez  dowodów  nie  mieszał  radnym  w
głowach  i  nie  sugerował  takich  historii.   Zgodził  się  aby  nie  realizować  w  tym
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momencie  tego  projektu  ale  przełożyć  w  czasie  i  nie  rezygnować  z
dofinansowania.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  przypomniała,  że  radni
już wielokrotnie  dyskutowali  nad telemetrią  i  stwierdzili  wielokrotnie,  że nie  jest
teraz  czas  na  takie  gadżety.  Poprosiła  o  przygotowanie  regulaminu  i
wprowadzenie  go  uchwałą,  zrezygnować  z  opłat  ryczałtowych  i  założenie
wodomierzy.  Takie  działanie  spowoduje   uszczelnienie  sieci  wodociągowej  a  w
chwili  obecnej  nie  jest  potrzebna telemetria.  Zaproponowała,  aby projekt  budżetu
został  przygotowany  bez  programu  telemetrii  a  z  dodaniem  wodomierzy  i
rezygnacji z ryczałtu.  
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski-  zgodził,  że  w chwili  obecnej
nie jest potrzebna telemetria ale stwierdził,  że nie należy z niej  rezygnować tylko
przełożyć  w czasie  realizację.  W każdej  chwili  można zrezygnować,  poprosił  aby
pozostawić to w budżecie ale nie realizować w tym roku.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  poprosiła  o
zapewnienie,  że w tym roku nie będzie inwestowania w ten projekt.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  zapewnił,  że  w  każdym
momencie można zrezygnować.
Radny -  pan Ryszard Bala –  zapytał  czy kwota 800 tys  zł  dotacji  będzie ujęta  w
budżecie na 2020 rok.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  nie  będzie  gdyż
będzie w tym roku przesunięcie. 
Radna  -pani  Ewa  Ziejewska-  zapytała  z  jakich  środków  będą  realizowane
zadania inwestycyjne.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  ze  środków
bieżących oraz środków z zewnątrz.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  dodał,  że  także  z
dofinansowania jak np. przebudowa drogi w Dylewie.
Skarbnik Gminy- pani Sylwia Kierebińska-  dopowiedziała,  że w projekcie WPF
jest opisane z jakich środków będzie realizacja inwestycji.  
Radna  -pani  Ewa  Ziejewska-  oświadczyła,  że  radni  nie  są  przeciwni
inwestowaniu ale  należy pozyskiwać środki  z zewnątrz.  Poinformowała,  że śledzi
inne  gminy,  które  korzystają  z  dofinansowań  z  kilku  źródeł  i  poprosiła  aby
pracownicy  szukali  takich  projektów,  omówiła  Gminę  Gietrzwałd,  w  której
postawiono nową hydrofornię dzięki dofinansowaniu z trzech źródeł.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  nie
wszystkie  dofinansowania  można  łączyć   a  czasem  warto  skorzystać  z  jednego
źródła  bo  kwota  dofinansowania  jest  większa.  W  wielu  przypadków
dofinansowanie zależy od dobrej woli podmiotów. 
Radna-  pani  Krystyna  Zwalińska-  zapytała  o  załącznik  nr  3  dotacja  celowa  dla
jednostek spoza sektora finansów publicznych - 543 534,02 zł.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  dotyczy
GOK na termomodernizację.  
Radna-  pani  Krystyna  Zwalińska-  zapytała  czy  jest  to  ujęte  w  wydatkach
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majątkowych.
Skarbnik Gminy- pani Sylwia Kierebińska- tak.
Radny - pan Ryszard Bala – zapytał o wydatki w dziale 10,  kwota 233 tys. zł  
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  jet  to  kwota
projektu  wdrożenia  cyfrowego  systemu  sieci  wodociągowej  i  trzeba  ją  przepisać
na zadania inwestycyjne wcześniejsze uwzględnienia.
Radny -  pan Ryszard Bala  –  zapytał  dlaczego kwota  ta  nie  ma  odzwierciedlenia
w zał.  nr 3 inwestycji.
Skarbnik Gminy- pani Sylwia Kierebińska-  odpowiedziała,  że jest łączna kwota
podana  1  032  671,50  zł  w  zał.  nr  3,  jest  to  wydatek  wieloletni  więc  nie  możemy
go rozdzielić.
Radna-  pani  Krystyna  Zwalińska-  zapytała  czy  wydatki  majątkowe  będą
zmniejszone o tą kwotę.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  stwierdziła,  że  będą  zmniejszone  o
środki unijne czyli  o kwotę 799 441,91 zł.
Radna-  pani  Krystyna  Zwalińska-  zapytała  dlaczego  w  dziale  kultura  fizyczna
jest 92 tys zł jako wynagrodzenia osobowe i nieosobowe, wzrosło o 18 tys zł.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  kwota  92
tys.  zł  jest  to  łączna  kwota  przeznaczona  na  działalność  Centrum  Sportu.
Nieosobowe są to umowy zlecenia na opiekę nad Orlikami oraz boiskami.
Przewodnicząca Komisji  –  pani Małgorzata Kamińska- spytała  czy jest  już nowy
kierownik Centrum Sportu.
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że nie.
Radny  -  pan  Ryszard  Bala  –  poprosił  aby  zał  nr  3  nie  drukować  na  5  stronach
gdyż treść jest  na 2 str. ,  poprosił  o stosowanie skrótów.  
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  ze  tak  kontynuuje
ale nie ma problemu w stosowaniu skrótów. 
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  poinformowała,  że  na
sali  obecny  jest  Proboszcz  parafii  Przenajświętszej  Trójcy  w  Stębarku  ks.
Tomasz Komorski i poprosił o zabranie głosu.
Radni wyrazili zgodę.
Proboszcz- ks.  Tomasz Komorski-  przedstawił prośbę,  która powstała w związku
z  podwyżką  opłaty  za  śmieci.  Śmieci  cmentarne  posiadają  inną  kategorii  śmieci,
które  nie  podlegają  segregacji,  opłata  za  nie  wzrosła  w  sposób  znaczący,  były
oferty  nawet  o  300%  podwyżki.  Poinformował,  że  na  godzinę  przed  komisją
rozmawiał  z  przedstawicielem RUDNA i  została  zaproponowana najniższa  oferta,
która  podnosi  opłatę  za  śmieci  o  50  %  ale  jest  to  nieoficjalna  oferta.  Parafia
stanie się niewypłacalna, obecnie koszty wywozu śmieci ze cmentarza w Stębraku
wynosią  ok.  20  tys  zł  rocznie  z  tendencją  wzrostową.  Jeżeli  RUDNO  podpisze
umowę  na  zaproponowaną  ofertę  to  parafia  jest  niewypłacalna,  parafianie  nie
będą  więcej  płacić.  Poprosił  o  wsparcie  ze  strony  gminy  gdyż  parafii  nie  będzie
stać  na  utrzymanie  cmentarza.  Poinformował,  że  jeżeli  zostanie  przekroczony
budżet  parafii  to  cmentarz  zostanie  zamknięty  a  pochówki  będą  się  odbywały  w
Gierzwałdzie,  więc śmieci będą kierowane do Gierzwałdu.
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Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  poprosiła  aby  wójt
sprawdził  czy jest możliwość prawna wsparcia finansowo parafii.
Proboszcz-  ks.  Tomasz Komorski-  odpowiedział,  że  jest  taka  możliwość  gdyż  w
innych gminach jest  to praktykowane. 
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  o  koszty
wywozu śmieci z cmentarza w Gierzwałdzie.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  propozycja,  która  przyszła
do parafii  i  do gminy jest  wstępną i  będzie  można negocjować.  W chwili  obecnej
wzrost  w  Gierzwałdzie  byłby  z  280  zł  na  800  zł  miesięcznie,  ale  można
rozmawiać  i  negocjować.  Zaproponował  aby  zaprosić  przedstawiciela  RUDNA i
proboszczów z innych parafii i  wspólnie wynegocjować najniższą cenę.  
Proboszcz-  ks.  Tomasz  Komorski-  stwierdził,  ze  propozycja  RUDNA o  wzrost
50%  jest  dobrą  ofertą  ale  i  tak  przekracza  budżet  parafii,  a  parafianie  nie
zgadzają się na podwyższenie opłat.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zaproponowała  aby
pojemnik na śmieci przy cmentarzu w Gierzwałdzie był większy.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  pojemnik
jest  dobry  ale  należy  zwiększyć  częstotliwość  wywozu  w  poszczególnych
miesiącach.
Radny-  pan  Adam  Królikowski-  zapytał  czy  społeczeństwo  podrzuca  śmieci
komunalne do kontenerów cmentarza.  
Proboszcz-  ks.  Tomasz  Komorski-  odpowiedział,  że  tak  i  może  się  to  po
podwyżkach nasilić.  
Radny- pan Adam Królikowski- zaproponował aby wszyscy mieszkańcy płacili.  
Proboszcz-  ks.  Tomasz  Komorski-  odpowiedział,  że  nie  może  nikogo  zmusić
tylko prosić.
Radny-  pan  Adam  Królikowski-  stwierdził,  że  proceder  podrzucania  śmieci  się
nasila  a  nikt  o  to  nie  dba.  Księża  powinni  dbać  o  to  aby  śmieci  nie  były
podrzucane.
Proboszcz-  ks.  Tomasz  Komorski-   odpowiedział,  że  parafia  nie  ma  obowiązku
prowadzenia cmentarza.
Radna-  pani  Krystyna  Zwalińska-  stwierdziła,  że  wielu  ludzi  zabiera  śmieci  ze
cmentarza.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  jest  to
zakazane.  Zaproponował aby zastanowić się nad rozwiązaniem problemu. 
Przewodnicząca Komisji  –  pani  Małgorzata Kamińska-  zaproponował  aby wójt
przygotował  propozycję  zgodnie  z  obowiązującym  prawem  w  jaki  sposób
wesprzeć parafię.  
Proboszcz-  ks.  Tomasz  Komorski-  zaproponował  finansową  pomoc  procentową
uzależnioną od ilości śmieci.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski  –  odpowiedział,  że  w  dniu
jutrzejszym  odezwie  się  do  proboszcza  i  ustali  godzinę  spotkania  i  omówienia
tematu.
Radni uwag nie zgłosili.
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4.3         w sprawie  przyjęcia  Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie
Gminy Grunwald.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  przedstawił  projekt  uchwały.
Poinformował,  że  jest  to  projekt  powracający  z  XXII  sesji  Rady  Gminy  jednak
nadzór  prawny  wojewody  zakwestionował  regulamin  i  wystosował
rozstrzygnięcie  nadzorcze.  Wprowadzono  zmiany  zgodnie  z  wytycznymi,  radni
otrzymali  materiały a zmiany zaznaczono czcionką czerwoną.
Radny-  pan  Zbigniew  Napłoszek-  zapytał  o  §  13  regulaminu,  dodano
„Właściciele  nieruchomości  wyposażeni  w  zbiorniki  bezodpływowe  zobowiązani
są do systematycznego ich opróżniania,  z taką częstotliwością  aby nie  dochodziło
do  ich  przepełnienia,  jednak  nie  rzadziej  niż  raz  na  kwartał”   czy  chodzi  o
oczyszczanie zbiorników.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-   odpowiedział,  że  chodzi  o
szamba.
Radny- pan Zbigniew Napłoszek-  zapytał  jeżeli  mieszkańcy mają duże zbiorniki
i  powypróżniają raz w roku czy otrzymają karę.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  jeżeli  będzie  kontrola  to
pewnie  tak.  Regulaminy w gminach przyściennych  były bardzo podobne i  zostały
przyjęte a nam nakazano poprawę.
Radny -  pan  Ryszard  Bala  –  zapytał  czy  gmina  prowadzi  ewidencję  zbiorników
bezodpływowych, do których wprowadzane są nieczystości z terenu posesji.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że  tak  i  jeżeli
wszyscy zgłosil i to jest ona wiarygodna. 
Radny - pan Ryszard Bala – zapytał co   jeżeli się nie zgłosi.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  ewidencja  prowadzona  jest
na  podstawie  deklaracji  oraz  przy  pomocy  sołtysów  ale  nikogo  nie  możemy
zmusić.
Radny  -  pan  Ryszard  Bala  –  zaproponował  aby  porównać  zagospodarowania
podłączone  do  sieci  kanalizacyjnej  z  deklaracjami  samo  odpływowymi  i  wyłonić
tych którzy nie zgłosil i się.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  oświadczyła,  że  są
mieszkańcy którzy wylewają wodę za pomocą miski.
Radny  -  pan  Ryszard  Bala  –  stwierdził,  że  w  dzisiejszych  czasach  jest  to  mało
prawdopodobne.
Radny-  pan  Adam  Królikowski-  oświadczył,  ze  zna  rodzinę  która  właśnie
wylewała ścieki za pomocą miski.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,  że  w
Gierzwałdzie  mieszka  taka  rodzina  co  tylko  kran  w  domu  mają  i  nie
odprowadzają ścieków.
Radny  -  pan  Ryszard  Bala  –  poinformował,  ze  ustawa  reguluje  dostarczanie
wody i  odbieranie ścieków gdzie jest  obowiązek nałożony na każdego mieszkańca
podłączenia  do  sieci  kanalizacyjnej  lub  wykopania  szamba/oczyszczalni,  jest  to
kwestia egzekucji.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  dodała,  że  jeżeli  jest
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możliwość  podłączenia  do  kanalizacji  to  jest  to  obowiązek,  a  jeżeli  nie  ma
potencjału to gmina musi wydać pozwolenie na szambo.
Radni uwag nie zgłosili.

4.4        w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  na  powierzenie  Gminie
Grunwald   w  2020  roku   zadań  zleconych  z  zakresu  administracj i  rządowej,
dotyczących obowiązku utrzymania   grobów   i  cmentarzy wojennych.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  przedstawił  projekt  uchwały.  Jest
to uchwała,  która pozwoli  otrzymać dofinansowanie na utrzymanie  grobów i cmentarzy.
Radni uwag nie zgłosi li .

4.5         w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  opieki  nad  zabytkami  Gminy
Grunwald 2020-2023.
Podinspektor  –  pani  Iwona  Mikołajczak-  poinformowała,  ze  jest  to  uchwała
powracająca z  sesji  XXII,  w regulaminie nie  ma żadnych zmian ale  zmiana jest  w
treści  uchwały.  Zmiana  dotyczy  dodania  paragrafu  z  treścią  o  obowiązku
opublikowania w Dzienniku Urzędowym województwa warmińsko-mazurskiego. 
Radni uwag nie zgłosi li .

4.6        w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji  kultury.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  poinformowała,  że  w
tej  sprawie  wpłynęły  dwa  projekty  pierwszy  Radnego  Ryszarda  Bali,  drugi
Sekretarza Jana Sokołowskiego. 
Radny  -  pan  Ryszard  Bala  –  stwierdził,  że  po  przeanalizowaniu  obu  projektów
stwierdził,  że  są  bardzo  podobne.  Wycofał  swój  projekt  uchwały  w  sprawie
zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  zgodził  się,  że  projekty  są  bardzo
podobne a jedyna różnica jest w nazwie instytucji kultury.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zaproponowała  aby
razem  zastanowić  się  nad  nazwą  instytucji  kultury.  Zaproponowała  aby  nazwa
była z projektu Radnego Ryszarda Bali czyli  Centrum Kulturalno Biblioteczne.
Radna- pani Krystyna Zwalińska- zaproponowała aby dodać „w Gierzwałdzie”
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-   zaproponował   „Gminne
Centrum Kulturalno Biblioteczne w Gierzwałdzie”.

Radni jednogłośnie wyrazili  zgodę na zmianę nazwy na Gminne Centrum
Kulturalno Biblioteczne w Gierzwałdzie.

Radni uwag nie zgłosili.

4.7       w sprawie opłaty targowej.
Sekretarz Gminy- pan Jan Sokołowski- przedstawił projekt uchwały oraz stawki
opłat  targowych.  Stwierdził,  ze  uchwała  ta  ma  na  celu  bronić  interesów
handlowców z naszej gminy oraz zapewnić wpływy do kasy urzędu. 
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  w  jaki  sposób
będzie to egzekwowane. 
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział,  ze  wyznaczona  osoba  z
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RGKiM będzie mogła opłatę pobierać oraz można uiszczać w kasie urzędu.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zaproponowała  aby
znalazła się tablica informacyjna o opłatach na placu targowym.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  opłata  nie
jest  tylko  na  jednym  placu  ale  dotyczy  terenu  całej  gminy  oraz  handlu
obwoźnego.  Opłaty  można  wpłacić  przelewem na  konto  gminy  i  w  razie  kontroli
powinien  okazać  dokument  przelewu,  a  jeżeli  nie  uiścił  opłaty  to  inkasent  ją
pobierze.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  zapytał  o  § 1  „  dokonujących  sprzedaży  na
targowiskach  na  obszarze  Gminy  Grunwald”   a  gdzie  są  targowiska.  W kolejnej  części
„Targowiskami,  o  których mowa w §  1,  są  miejsca  w których prowadzony jest  handel  w
szczególności    z  ręki ,  koszyków,  stoisk,  przyczep,  pojazdów samochodowych”  zapytał
jak to rozumieć.  Czy określamy miejsca targowe, czy tolerujemy wszystkie miejsca?
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,  że  powinno
dotyczyć wszystkich miejsc gdyż przyjeżdżają samochodami i  np.  sprzedają ciastka.

Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział,  że  w  podstawie  prawnej
obwieszczenie Ministra Finansów z dnia 24.07.2019 r.  w sprawie górnych granic stawek
kwotowych  podatków  i  opłat  lokalnych  określa  szczegółowo  jakie  miejsce  jest
targowiskiem.  Miejsce,  które  nie  jest  targowiskiem  ale  na  którym  odbywa  się  handel
jest  miejscem targowym.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  zapytał  co  handem  z   samochodu  np.  sprzedaż
truskawek przyjeżdża i  co kawałek się zatrzymuje i  sprzedaje.  
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział,  że  taką  opłatę  targową
powinien opłacić.  Zaproponował aby dodać punkt wskazujący inkasenta np.  RGKiM.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zaproponowała  aby  cały
punkt  dotyczący opłaty sprecyzować,  dodać  także  informację  o  wpłacie  w  kasie  urzędu
lub przelewem. 
Radny-  pan  Zbigniew  Napłoszek-  zapytał  o  sprzedaż  na  terenie  prywatnym,  jak
pobierać opłaty.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że  z  opłat  nie  może
być  wyłączeń  i  należy wyszukać  aby opłaty były  dokonywane  przez  wszystkich,  którzy
handlują.

Radny  -  pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  propozycja  opłat  targowych  jest
dobrym  pomysłem  ale  należy  jeszcze  popracować  nad  treścią  aby  przepisy  były
jasne,  czytelne i  nie  budziły różnych interpretacji.  Zaproponował aby wykreślić  z
porządku  obrad  sesji  tego  projekt  uchwały  i  jeszcze  raz  przeanalizować  treść
podczas komisji  lub autor powinien nanieść poprawki.
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski-  stwierdził ,  że nie warto odkładać w
czasie tego projektu tylko wprowadzić poprawki i  teraz doprecyzować paragrafy.

Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  poinformował,  że  w  innych  gminach
obowiązują uchwały o podobnej treści.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zaproponowała  aby
doprecyzować handel  obwoźny,  gdyż np.  sprzedaż kur  niosek odbywa się jednego
dnia w kilku miejscowościach i warto to doprecyzować.
Radna  -pani  Ewa  Ziejewska-  zapytała  o  opłaty  na  terenie  wspólnoty
mieszkaniowej.
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Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,  że  opłata
dotyczy całej  gminy bez żadnych zwolnień.
Radny  -  pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  projekt  budzi  wiele  sprzeczności  np.
jak  regulować  sprzedaż  truskawek  z  własnego  pola  przy  drodze,  zysk  20  zł  a
podatek  15  zł  lub  sprzedaż  jajek  z  własnej  hodowli  przy drodze  sprzeda  10  jajek
zarobi  10  zł  a  odprowadzi  podatek  15  zł.  Poprosił  o  wyjaśnienie  co  z  takimi
przypadkami handlu.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział,  że  można  dodać  wariant
handlu „z koszyka” i podatek np. 3zł.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-   stwierdził,  ze  opłata
targowa dotyczy handlowców spoza gminy a nie naszych mieszkańców. 
Radna  -pani  Ewa  Ziejewska-  zgodziła  się  z  radnym  Ryszardą  Balą,  że  należy
jeszcze dopracować projekt uchwały aby nie budził wątpliwości. 
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,  że  opłata
targowa powinna dotyczyć zarejestrowanej działalności gospodarcze. 
Radny  –  pan  Adam  Królikowski -  zapytał  czy  osoby  handlujące  jajkami  z
własnej hodowli muszą płacić opłatę.
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski- odpowiedział,  że nie.
Przewodnicząca Komisji  – pani  Małgorzata Kamińska- stwierdziła,  że uchwała
ma dobre intencje ale należy ją doprecyzować.
Radny  -  pan  Ryszard  Bala  –  stwierdził,  że  należy  stanowić  prawo  jasne  i
czytelne dla społeczeństwa. Ponowił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu
uchwały  w  sprawie  opłaty  targowej  i  dopracowanie  projektu  a  dopiero  wtedy
omówić na kolejnym posiedzeniu komisji.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  poddała  pod
głosowanie wniosek w sprawie wykreślenia  z  porządku obrad projektu uchwały w
sprawie  opłaty  targowej  i  dopracowanie  projektu  a  dopiero  wtedy  omówić  na
kolejnym posiedzeniu komisji.

Radni w głosowaniu jawnym nieimiennym:
- za wykreśleniem – 9 głosów,

-przeciw wycofaniu – brak głosów,
- wstrzymało się – 3 głosy.

Radni podjęli  decyzję o  wykreśleniu z porządku obrad projektu uchwały w
sprawie opłaty targowej.

Radni uwag nie zgłosili.

4.8        w  sprawie         wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych
działek  39/4,  39/5,  39/6,  39/7  i  części  działek  39/11,  39/13  i  39/12  obręb
Gierzwałd w trybie przetargu nieograniczonego  .
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski- przedstawił projekt uchwały.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  czy  rodziny
mieszkające obok nie posiadają ogródków działkowych na tym terenie. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  nie.
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Przydział był kiedyś wzdłuż nasypu dla nauczycieli ale nikt tego nie gospodaruje.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  czy  dotyczy
stojących obok garaży.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  nie  teren
zaczyna się ok 20m za garażami.
Przewodnicząca Komisji  –  pani  Małgorzata Kamińska-  zapytała  czy nie  będzie
konfliktu interesów.
Wójt  Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że  ujawnił  się
fakt,  że pobudowane garaże nie mają umów i trzeba ten temat uregulować. 
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  przypomniała,  że
działki  były  przydzielane  nauczycielom  ale  nie  było  wówczas  żadnych  umów.
Zmieniły się  przepisy określające,  że  nie  ma  już  przydziałów działek  dla  nowych
nauczycieli,  natomiast nauczyciele którzy mają umowy zostają z przydziałem.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  żadnych
umów nie ma.
Radny - pan Ryszard Bala-  zapytał  o zapis „cześć działki 39/11 ,  39/13 i  39/12”
jaka to część oraz jaki budynek jest na działce oznaczonej lit  i .
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  jest  to
budynek nadający się do wyburzenia.
Radny - pan Ryszard Bala- zapytał się kto jest właścicielem budynku.
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski- odpowiedział,  że gmina.  
Radny - pan Ryszard Bala-  czy działka jest do sprzedaży z budynkiem.
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski- odpowiedział,  że tak.
Radny- pan Sławomir Matuszewski- zapytał czy działki są użytkowane.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  częściowo
tak ale bez żadnych umów i zgód.
Radny  -  pan  Ryszard  Bala-  poprosił  aby  uzasadnienia  projektów  uchwał
dotyczących   przetargów  nieograniczonych  nie  były  opisywane  w  sposób  dający
do zrozumienia, że przetarg jest ogłaszany pod kogoś. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  zgodził  się  ale  niektórzy
autorzy projektów mają swoją wizję.  
Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt.5. 
Wolne wnioski i zapytania.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  odczytała  wniosek  w
sprawie umorzenia zaległości za czynsz Pani ….... .  (zał.  nr 1).

Radni w głosowaniu jawnym nieimiennym:
- za  – brak,

-przeciw – 12 głosów,
- wstrzymało się – brak.

Radni podjęli  decyzję o nie umorzeniu zaległości za czynsz Pani …...
Radni uwag nie zgłosili.
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Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  odczytała  zapytanie
Radnego  Dariusza  Nowickiego  w  sprawie  nieobecności  Przewodniczącej  Rady
Gminy  Ewy  Bawolskiej  (zał.  nr  2).  Stwierdziła,  że  pismo  jest  źle  zaadresowane
gdyż Rada Gminy nie jest  kompetentna w tej  kwestii.
Radni uwag nie zgłosili.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  odczytała  wniosek
mieszkańców  Gminy  Grunwald  w  sprawie  miejsca,  w  którym  planowana  jest
XXIV Sesja Rady Gminy (zał.  nr 3). 
Złożyła  wniosek  aby  skierować  zapytanie  do  Państwowej  Inspekcji  Sanitarnej  w
sprawie  zasad  przeprowadzenia  sesji  Rady  Gminy.  Stwierdziła,  że  na  ostatniej
sesji  nie były zachowane przepisy,  które obowiązują w czasie epidemii. 
Radny  -  pan  Ryszard  Bala  –  uznał,  że  cieszy  go  postawa  mieszkańców,  którzy
chcą  aktywnie  uczestniczyć  w  obradach,  stwierdził  że  gotowi  są  boso  po  śniegu
przyjść na sesję. Powrócił do tematu nieobecności przewodniczącej Rady Gminy i
jej  stanu  zdrowia  stwierdzając,  ze  radni  nie  są  kompetentni  aby  wystawić
zaświadczenie i wypowiadać się w tej  sprawie.
Radna -pani Ewa Ziejewska-   uznał,  że  także się cieszy z postawy mieszkańców
w sprawie uczestniczenia  na sesji  ale  powinni  umieć się  zachować adekwatnie  do
sytuacji.  Na  ostatniej  sesji  było  nieprzyjemnie  i  powinien  uczestniczyć
przedstawiciel Policji  pilnujący porządku. 
Radny -  pan Ryszard Bala  –  stwierdził,  że  miejsce  do manifestacji  powinno być
wskazane  przez  organizatora  a  sesja  Rady  Gminy  nie  jest  demonstracją.
Mieszkańcy mają  prawo manifestować np.  zorganizować pochód  z  Gierzwałdu  do
Frygnowa  z  transparentami  z  odpowiednimi  hasłami.  Zgodził  się  aby  wysłać
zapytanie w sprawie organizowania sesji.
Poinformował,  że  wysłał  radnym projekt  uchwały w sprawie  pomocy seniorom w
pracach  domowych,  poprosił  aby  radni  wyrazili  swoje  opinię.  Gmina  Ostróda
opracowała  regulamin  pomocy  seniorom  pow  60-65  lat,  senior  może  zgłosić  się
do MOPS aby udzielono mu pomocy.  MOPS wysyła  pracownika,  który pomaga w
naprawach a środki na opłacenie pracownika pochodzą z budżetu miasta.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,  że  projekt
jest  ciekawy ale  należałoby  dostosować  go  do  potrzeb  gminy  i  realizować  go  na
poziomie sołectwa w formie pomocy sąsiedzkiej  bez udziału finansowego gminy.
Radna-  pani  Krystyna  Zwalińska-  stwierdziła,  że  należy  sprawdzić  przepisy
gdyż  w  jej  miejscowości  gdy  sołtys  pomagał  w  pracach  domowych  to  został
zgłoszony do Urzędu Skarbowego.
Radna-  pani  Halina  Gutowska-  stwierdziła,  że  jeżeli  będzie  podjęta  uchwała  o
nieodpłatnej  pomocy  sąsiedzkiej  to  zgłoszenie  do  Urzędu  Skarbowego  będzie
niezasadne.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  poddał  pod  wątpliwość  czy  taką  pomoc
sąsiedzka  już  nie  mamy  w  gminie.  Uznał,  że  pomoc  już  istnieje  bez
podejmowania żadnej  uchwały.  Sołtys  z inicjatywy społecznej  może koordynować
pomoc seniorom.
Radny - pan Ryszard Bala – stwierdził,  że czytając regulamin można stwierdzić,
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że  nie  jest  to  przeznaczone dla  potrzeb  naszej  gminy ale  w tym kierunku pomocy
można się kierować. 
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  czy  sołectwa
składały wnioski do marszałka o Grandy sołeckie.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że
przygotowywane  są  dwa  wnioski  na  sołectwo Dylewo oraz  sołectwo  Rychnowska
Wola.
Radna-  pani  Halina  Gutowska-  zgłosiła  zażalenia  mieszkańców  na  obsługę  w
Urzędzie  Stanu  Cywilnego.  Mieszkańcy  udają  się  po  dokument  i  czekają  dwa
tygodnie  jak  obsługuje  ich  Kierownik  USC,  a  jak  nie  ma  Kierownika  USC
otrzymują dokument od razu. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  należy
podać  konkretny  przykład  i  nazwisko  skarżącego,  gdyż  czasami  trzeba  czekać
dwa tygodnie np. na dowód osobisty.
Radna-  pani  Halina  Gutowska-  podała  przykład,  że  zawsze  akt  małżeństwa
wydawany był od razu a obecnie trzeba czekać dwa tygodnie. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  na  pewno
nie są przekraczane terminy urzędowe.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  o  zmianę
harmonogramu i  selekcji  śmieci.  Mieszkańcy mają problem z klasyfikacją  śmieci,
poprosiła  o  zamieszczenie  na  stronie  internetowej  urzędu  linku
przekierowującego do programu z informacją klasyfikującego śmieci.

Ad pkt.6.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  wobec  zrealizowania
porządku  obrad,  Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  Rady
Gminy zamknęła posiedzenie Komisj i .

Protokołowała
Przewodniczący Komisji Kultury,

Oświaty i Zdrowia

Iwona Mikołajczak
Małgorzata Kamińska
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